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Referat af 2. møde i  

Sekretariatet for  

Byforum Vordingborg   De Røde Løbere   
 

25. 10. 2017 kl. 17.00 – 18.00 Dagsorden: 
Forslag til program for møde i Byforum 23. november 2017 
kl. 18-21 på ZBC ved arbejdsgruppen: 
 Oplægsholder – 

Realdania har meddelt, at de ikke kan deltage i mødet. Der 
arbejdes med at finde en anden oplægsholder inden for 
feltet Byfora/Samarbejder/netværk  
Peter Vergo fortæller kort om Vordingborg Kommunens 
indsendte Interessetilkendegivelse til Realdanias fokus på 
bymidten -  projektet ”Gang i hovedgaden”. 
 

 Velkomst:  
 
Lykkes det at finde en formand inden 1.møde, se pkt.1, vil 

han byde velkommen. Hvis ikke, vil Thomas Christfort byde 

velkommen. Bjarne Malmros har kontaktet Jens Andersen, 

men har ikke fået svar. Kontakter ham igen. -  

Ann Descroix byder velkommen på Uddannelsernes vegne 

 Indkomne dagsordenspunkter:  
  

Der er udvalgt 2 dagsordenspunkter pga. deres 

relevans i forhold til Vordingborg Bys udvikling, begge 

forslag er indsendt af Thomas Tram Pedersen, 

Danmarks Borgcenter. 

De øvrige indsendte dagsordenspunkter er der kvitteret 

for, og de videresendes til rette instanser. 

 

 

 

 

Deltagere: 

For Byens Parter: 
Bycentrum Vordingborg, Formand Mogens 
Larsen, Bog & Idé (fraværende) 
Kultur: Cantabile, Kunstnerisk leder og 
instruktør Nullo Faccini (fraværende) 
Uddannelserne, Rektor ZBC Vordingborg, 
Ann Descroix 
Formanden for Vordingborg Lokalråd, 
Anders J. Andersen 

 
Vordingborg Erhverv 
Citymanager, Vordingborg Erhverv, Thomas 
E. R. Jakobsen 
Kommunikationskonsulent, Bettina Dahlberg 

 
Vordingborg Kommune 
Formand Teknik- og Miljøudvalget, Thomas 
Christfort (fraværende) 
Formand Kultur-, Idræts- og Fritidsudvalget, 
Eva Sommer-Madsen 
Direktør for Udvikling, Miljø og Teknik, Jan 
Michelsen 
Chef for Plan og By, Peter Haugan Vergo 
 
Projektleder i Plan og By, Rosa Philippine 
Schollain (fraværende) 
Projektmedarbejder, Plan og By, Charlotte 
Tølbøl Henckel (referent) 
Konsulent Kultur og Fritid, Bjarne Malmros 
Jensen 
Landskabsarkitekt Byg, Land og Miljø, Jette 
Stauner 
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 Dagsordenspunkter fra Sekretariatet 2à 20 min inkl. 
spørgsmål 

 Stationsområdet/Ungdomskulturhus – Vordingborg 
en Uddannelsesby (Vibeke Møgelvang/Anja Valhøj 
[Ny Planchef] og Ann Descroix) 

 Bycentrum  - Sekretariatet påpegede vigtigheden af 
at formidle forskellen mellem Byforum og 
Bycentrum (Thomas Jakobsen og Mogens Larsen) 

 

Til punktet ang. Stationsområdet/Ungdomskulturhus                                                                          

foreslås at invitere Peter Nielsen, Estate Invest til et 

kort introduktion af hans interesse i Vordingborg (evt. 

på et kommende borgermøde om Stationsområdet).  

                          (se kommentarer) 

 Forplejning 
ZBC/Kantinen  
 
De Røde Løbere og Vordingborg Kommune betaler 
forplejning. Der afsættes ca. 150 kr./pers. + drikkevarer. 
Ann Descroix informerer ZBC/kantinen. Når det endelige 
antal deltagere er opgjort af Philippine Schollain, skal 
Bettina, kantinen på ZBC kontaktes for at kunne give en 
pris på forplejningen. 
Vigtigt, at der afses god tid til spisningen (mel. 35-40 min), 
da det er her, der ”networkes”. En stående buffet er at 
foretrække. 

 

 Ordstyrer/Konferencier  
Ordstyrer er Jan Michelsen til det første møde, fremadrettet 
Formanden for Byforum 
 
Godkendt 

 
 

 Tidsplan 
18  18.15 Velkomst 

18.15  18.50 Inspiration udefra 

18.50  19.15 Pause 

19.15  20.15 Dagsordenspunkter (3 indlæg à 20 

   min inkl. spørgsmål) 

20.15  20.40 Debatforum (afsæt i de 3 indlæg) 
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   Temaborde med  

   referent/opsamling 

20.40  21.00 Opsamling og Eventuelt 

 

Der skal justeres for, at der til pausen skal afses 35-40 min. 

 

1. Formandskab – hvem foreslår vi? 
På Sekretariatets møde blev besluttet at: Sekretariatet 
tænker over en kandidat til formandsposten til næste 
sekretariatsmøde. Sekretariatet drøfter således udpegelsen 
af en formand og kontakter herefter vedkommende og 
inviterer til posten som formand for Byforum. 
 
Sekretariatet foreslår fire kandidater som arbejdsgruppen 
gå videre med at kontakte. 
 
Ønsker ingen at stille op som formand til 1.møde, er 
Thomas Christfort fortsat konstitueret formand på 1. møde.  
I så fald tages formandskabet op efter de kommende møder 
i Byforum. 
 

2. Nyt navn til Byforum – proces 
 
Vi fastholder navnet ” Byforum Vordingborg, Idé- og 
Projektforum for byens udvikling” som opstartsnavn, da det 
formelt er en del af De Røde Løbere indtil 2018. 
 

3. Møder i Byforum, Sekretariatet og arbejdsgruppen 2018  
 
Forslag til dato for 2. møde i Byforum sendes ud på en 
Doodle, når den politiske mødekalender for 2018 er meldt 
ud. Det samme gælder datoer for møder i Arbejdsgruppen 
og i Sekretariatsgruppen. 
 

4. Eventuelt 
 
Det foreslås, at Thomas E. R. Jacobsen allerede ved 
velkomsten kort fortæller om forskellen på Bycentrum  
Vordingborg og Byforum Vordingborg. 
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Kommentarer: 

Jan Michelsen vurderer, at første møde vil være et 

informationsmøde med de første indkomne dagsordenpunkter. 

Efterfølgende vil der kunne informeres om 1. møde og laves 

”teasere” og mere kommunikation, således at der i endnu højere 

grad opfordres til indsendelse af dagsordenpunkter inden det 

næste møde i Byforum. Det kunne være i form af plakater i 

butiksvinduer, foldere på bibliotekerne mm. 

Anders J. Andersen foreslår mere borgerinddragelse/oplysning 

ang. Vordingborgs udviklingsplaner, f.eks. ved oplæg af Peter 

Nielsen, Estate Invest. (evt.til et kommende Borgermøde om 

Stationsområdet). 

 

 

 


